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ازتعويقهايمكررتاتصميمچينيها
مجمع بايد زودتر از اينها تشكيل مي شد و به بلاتكليفي ها 
پايان مي داد، اما طبق معمول هميش��ه بهانه اي براي به 
كرسي نشاندن نظر برخي ها هست. در حقيقت انتخابات 
باي��د هفت��ه اول بهمن ماه برگزار مي ش��د، ب��ا اين  حال 
بلاتكليفي مديريتي چند فدراس��يون از جمله تكواندو، 
بسكتبال و شنا اين فرصت را به آقايان داد تا با اين ترفند 
وقت بخرند و حرف از 17اسفندماه بزنند، منتها همانطور 
كه انتظار مي رفت براي روزهاي آخر س��ال نيز بهانه اي 
تراش��يدند، تأييد آيين نامه اجرايي در مجمع و تأييد آن 
در IOC ! ادعاي عجيبي ب��ود و گويا مديران وقت كميته 
به يك باره متوجه اين قانون ش��ده بودن��د. در هر صورت 
اين مسئله مجمع انتخاباتي اسفندماه را به مجمع سالانه 
تغيير داد؛ مجمعي كه بر اس��اس نظر جمعي قرار شد از 
رئيس جديد در پاييز س��ال جديد رونمايي شود، منتها 
تصميم غيرمنتظره چيني ها مبني بر به تعويق انداختن 
بازي هاي آس��يايي برنامه ريزي ها را به هم ريخت. تعلل 
بيش از اين جايز نبود و اصرار اهالي ورزش بر تعيين تكليف 
كميته منجر به تشكيل مجمع فوق العاده سوم خرداد شد. 
آنجا بود كه تاريخ ششم شهريورماه يعني بعد از برگزاري 
بازي هاي كش��ورهاي اس��لامي، به عنوان موعد نهايی 

انتخابات انتخاب شد. 
بلاتكليفيبيپايان

در ورزش حرفه اي سه ماه فرصت مناسبي است براي اينكه 
هر چه سريع تر و پيش از آنكه رشته هاي مختلف آسيب 
ببينند، سرنوشت مديريت جديد فدراسيون هاي بلاتكليف 
مشخص شود. از مجمع فوق العاده تا روز انتخابات، وزارت 
ورزش بر تعيين تكليف فدراسيون هاي بدون رئيس تأكيد 
كرد و وزير شخصاً چندين بار اين وعده را به جامعه ورزش 
داد، ولي در عمل وزارتخانه جور ديگري رفتار كرد تا جايی 
كه چالش نسبت اعضاي المپيكي به اعضاي غيرالمپيكي به 
وجود بيايد و برگزاري مجمع انتخاباتي را به خطر بيندازد. 
ژيمناستيك و دوچرخه سواري دو فدراسيوني بودند كه 
بيش از يك سال با رئيس اداره می شدند و مشكلي براي 
انتخاب رئيس جديد نداش��تند. وزنه ب��رداري، فوتبال و 
شمشيربازي نيز با سرپرس��ت اداره می شدند و انتخابات 
فدراسيون سواركاري نيز نه تأييد شد و نه ابطال! در كل 
همه مي دانس��تند دست دس��ت كردن هاي وزارت براي 
عدم برگزاري مجامع انتخاباتي فدراسيون ها به چه دليل 
است و همين مسئله بود كه تا لحظه  آخر بسياري منتظر 

تعويق مجدد انتخابات بودند. 
 فرايندهايحاشيهساز

بااينكه تا لحظه آخر همه منتظر رو شدن بهانه جديد بودند 
ولي فرايندهاي برگزاري مجمع يك به يك آغاز شد. اول از 
همه نوبت به انتخاب خبرگان ورزشي بود؛ همان نفراتي كه 
بدون داشتن پست يا رياست فدراسيون مي توانستند براي 
انتخابات ثبت نام كنند. رئيس سابق اين اختيار را داشت تا 
نفرات مدنظرش را معرفي كند تا اعضاي هيئت اجرايی به 
آنها رأي دهند، اما هيئت اجرايی افرادي را به عنوان خبره 
انتخاب كرد كه تعجب همه و نارضايتي صالحي اميري را 
نيز در پي داشت. مجيد شايسته، نصرالله سجادي و مجيد 

كيهاني فقط از نظر هيئت  اجرايي خبره بودند و اهالي 
ورزش دليل اين انتخاب هاي مشكوك را امتياز دادن 
به آنها براي حضور در انتخاب��ات تلقي كردند. بعد 
از آن هم نوبت به فرايند ثبت نام رس��يد. نامزدها 
يك به  يك مدارك شان را تحويل دادند و تا روز آخر 
گفته مي ش��د وزير ورزش و رئيس وقت كميته 
وارد گود مي ش��وند اما در نهايت هي��چ  كدام از 
آنها ثبت نام نكردند تا رقابت اصلي بين محمود 
خسروي وفا و مهدي علي نژاد باشد، منتها قبل 

از هم��ه اينها صلاحيت نامزده��ا بايد تأييد 
مي ش��د. در فرايند تأييدصلاحيت حواشي 
زيادي رخ داد تا جاي��ي كه برخلاف قانون به 

جاي  آنكه اسامی نامزدهاي نهايی سه روز كاري 
پس از اتم��ام زمان ثبت نام اعلام ش��ود، با تأخير 

فراوان و در پايان هفته منتشر شد. بااينكه تصور مي شد 
نامزدهای ردصلاحيت شده با توجه به تعطيلي آخر هفته 
اعتراض شان به جايی نرسد اما معاون سابق وزير ورزش با 
انتشار يك نامه اعتراضي به هدفش رسيد و نام علي نژاد و 
شايسته دو روز قبل از انتخابات به ليست نامزدهاي رياست 
اضافه شد. چطور مي شود افرادي كه فاقد صلاحيت بودند 
تنها با يك نامه اجازه ورود به انتخابات را بگيرند و در مجمع 
هم حاضر باش��ند؟ درواقع علي نژاد همان گزينه اي بود 
كه برخي  جريان ها اميدوار به پيروزي او بودند و البته به 

هدف شان هم نرسيدند. 
روزموعود

مواردي از جمله به حد نصاب نرس��يدن مجمع، كاهش 
تعداد اعضاي المپيكي و اتفاقات ش��ب قبل از انتخابات 
نگراني هايی را ايجاد كرده بود. شدت اخبار حاشيه اي به 
حدي بود كه تا ظهر روز ششم شهريور هم هنوز احتمال لغو 
انتخابات و تبديل مجمع انتخاباتي به مجمع عمومي وجود 
داشت، ولي خوشبختانه همان ابتداي جلسه صالحي اميري 
خيال همه را راحت كرد و معلوم شد تلاش منفعت طلبان 
به نتيجه نرسيده است. رأي گيري دور اول بين چهار نفر 
انجام شد و با صعود دو نامزد اصلي به دور دوم پيش بيني ها 
درست از آب درآمد. مجيد شايسته انصراف داد و باقرزاده 
هم با پنج رأي حرفي براي گفتن نداشت اما خسروي وفا و 
علي نژاد هر كدام با 24رأي چشم اميد به همان پنج رأي 
باقرزاده داش��تند. در ادامه فعاليت هاي مشكوك، قبل از 
شروع رأي گيري دور دوم دو نفر از رؤساي فدراسيون هاي 
غيرالمپيكي يعني هاشم اس��كندري، رئيس فدراسيون 
بولينگ و بيليارد و مسعود س��ليماني، رئيس فدراسيون 

اسكواش ناگهان خود را به مجمع رساندند! اتفاقي كه از 
نظر قانوني مشكلي نداشت اما عملًا براي پيشبرد اهداف 
يك نامزد خاص انجام شد. به  رغم اقدامات صورت گرفته 
شرايط به نفع خسروي وفا پيش رفت تا با يك رأي بيشتر 
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ناميده است عهده دار كميته  ملي المپيك شود. 
 چشمانتظاربودجهبيشتر

رئيس جدي��د از حمايت كام��ل و ش��فاف رئيس قبلي 
برخوردار ب��ود و صالحي اميري صراحت��اً او را تنها نامزد 
شايس��ته جانش��يني خود ناميد. محمود خس��روي وفا 
مسئوليت سختي را بر عهده گرفته اس��ت و همه اهالي 
ورزش اميدوارند او با تكيه بر كارنامه موفق مديريتي اش، 
در كميته المپيك نيز عملكرد خوبي از خود به جاي بگذارد. 
اما حالا كه اوضاع كمي آرام شده و تب انتخابات فروكش 
كرده است، بايد با نگاهي منطقي به اوضاع نگاه كرد. شايد 
اولين حاشيه خسروي وفا همان كمبود بودجه اي باشد كه 
صداي فدراسيون هاي مدال آور را درآورده است. در همان 
مجمع هفته گذشته، عليرضا دبير با ادبيات خاص خودش 
به اين مسئله اشاره داشت. هرچند لحن و نحوه بيان رئيس 
فدراسيون كش��تي به هيچ وجه مورد تأييد ما نيست، اما 
فحواي كلام او درست است. كشتي به عنوان ورزش ملي 
ايران و ساير رشته هاي مدال آور براي ادامه فعاليت هاي 
حرفه اي خود نيازمند رس��يدگي ويژه و دريافت بودجه 
بيشتر هستند. افزايش قيمت ارز در يكي دو سال گذشته 
كمر فدراسيون ها را شكس��ته و آنها براي اعزام تيم هاي 
ملي بايد چندين برابر هزينه را صرف خريد بليت و اسكان 
ورزشكاران شان كنند. در سالي  كه ملي پوشان رشته هاي 
انفرادي بايد كارشان را براي كسب سهميه المپيك آغاز 
كنند، اعزام تيراندازان ب��ه اردوي هانوفر به خاطر هزينه 
4ميلياردي لغو ش��د. ساير ورزش��كاران هم از كمبود يا 
نداش��تن تجهيزات لازم رنج مي برند. برطرف كردن اين 
مشكلات تنها با برنامه ريزي، رايزني و گرفتن بودجه بيشتر 
حل خواهد شد، ضمن اينكه در مسير توجه به رشته ها، بايد 

از هر گونه نگاه تبعيض آميز جلوگيري كرد. 
 آيندهورزش

در يك سال گذشته موازي كاري و اختلاف بين كميته و 
وزارت بيش از پيش عيان شد. در اين مدت صالحي اميري 
و حميد سجادي هر دو منكر هر گونه مشكل و اختلافي 
بودند ولي كيس��ت كه نداند در اين م��دت چالش هاي 
زيادي بين  آنها وجود داش��ت و تا لحظه آخر نيز پابرجا 
بود. برگزاري مجمع انتخاباتي سواركاري تنها يك نمونه 
از آن بود، با وجود لغو آن توسط وزارت، مسئولان كميته 
توجهي به آن نكردند و انتخابات را برگزار كردند. هنوز كه 
هنوز است معلوم نش��ده نتيجه انتخابات تأييد يا ابطال 
شده است! علاوه  بر اين نرس��يدن به موقع بودجه يكي 
ديگر از موارد اختلافي ب��وده و حرف و حديث هايی را در 
پي داشته است. با شناختي كه از خسروي وفا داريم، همه 
او را به عنوان رئيس��ي قاطع و بابرنامه مي شناسند. او در 
زمان حضورش در رياست فدراس��يون جانبازان و 
كميته  ملي پارالمپيك تمام تلاشش را كرد تا 
اوضاع را با كمترين چالش و حاشيه مديريت 
كند، منتها حواشي ورزش المپيكي بسيار 
بيشتر و شرايط حساس تر از پارالمپيك 
اس��ت. رئيس جديد بايد فكري به حال 
برطرف كردن اختلافات احتمالي با وزارت 
ورزش كن��د. تصميم��ات وزارت و كميته تأثير 
مستقيمي بر ورزش قهرماني و تيم هاي ملي مي گذارد. 
سال آينده بازي هاي آسيايی را خواهيم داشت و تا چشم 
برهم بزنيم المپيك پاريس از راه خواهد رسيد. در صورتي 
كه همدلي و اتفاق نظر بين اين دو نهاد وجود نداشته باشد، 
بايد منتظر بروز حواشي جديد و تحت  تأثير قرار گرفتن 
رشته هاي مختلف باشيم. اميدواريم تيم جديد مديريتي 
در كميته  ملي المپيك با مدنظر قرار دادن نكات ذكر شده 
روزهاي خوبي را براي ورزش قهرماني رقم بزنند و ثمره 

آن را در هانگژو و پاريس ببينيم. 

 بهدنبالكيروش
تاج اگر چه هيچ برنامه اي ج��ز بازگرداندن كارلوس 
كي روش ارائه ن��داد، اما بعد از پي��روزي در انتخابات 
حرف خوبي زد كه بايد گذشته را به دست فراموشي 
س��پرد و متحد و هم��دل، براي كس��ب موفقيت در 
آينده تلاش كرد. هر چند بسياري از اتفاقات گذشته 
فراموش شدني نيس��ت، وقتي فوتبال ايران همچنان 
در حال پس دادن تاوان آن است، اما دست به دست 
هم دادن و متحد شدن، بي شك بزرگ ترين گام براي 
رس��يدن به موفقيت است، البته به ش��رط آنكه تنها 
شعاري دلفريب نباش��د و با نيت عملي شدن به زبان 

آمده باشد. 
پرواضح بود به رغم پافش��اري هاي ميرشاد، نيمكت 
تيم ملي فوتبال اي��ران با پيروزي ت��اج در انتخابات 
دستخوش تغييرات مي شود. بسياري از همان ابتدا هم 
مخالف اسكوچيچ بودند اما اندك زمان باقي مانده تا 
جام جهاني و دشواري هاي طي كردن پروسه انتخاب 
سرمربي و معضل عدم شناخت او از تيم ملي، مخالفان 
را به ادامه همكاري با اسكوچيچ مجاب كرد. با وجود 
اين اما تاج روي گزينه هايي دست گذاشته است كه 
در صورت تسريع در حضور آنها روي نيمكت تيم ملي 
فوتبال ايران، مشكلي بابت شناخت بازيكنان ندارند و 
احتمال موفقيت آنها در اندك زمان باقيمانده تا جام 
جهاني قطر كم نيست، اما به ش��رط آنكه كي روش، 
برانكو يا حت��ي قلعه نويي كه مدنظ��ر رئيس جديد 
فدراسيون هستند، در كمترين زمان ممكن جايگزين 
اسكوچيچ شوند تا تيم ملي فوتبال ايران بيش از اين 
زمان را از دس��ت ندهد. در واقع تاج اگر قصدي براي 
ايجاد تغيي��رات دارد، باي��د آن را تا قب��ل از دو بازي 
دوستانه اي كه براي اردوي اتريش تدارك ديده شده 
اس��ت، انجام دهد كه اميدي به گرفتن نتيجه وجود 
داشته باشد. خصوصاً بعد از فراز و نشيب بسياري كه 
تيم ملي در كسب جواز حضور در جام جهاني طي كرد 
و نقش تاج را نمي توان در آن ناديده گرفت. امروز اما 
فرصت جبران هست و تاج كه مدعي ايجاد تغييرات 
بود و سر و س��امان دادن به اوضاع فوتبال، مي تواند با 
تيم ملي فوتبال شروع كند؛ درست همان نقطه اي كه 
به يكي از بزرگ ترين اشتباهات او در تاريخ مديريتش 

در فدراسيون فوتبال تبديل شده است. 
اميدنااميد

جام جهاني ام��ا تنها رويداد مهم پي��ش روي فوتبال 
ايران نيس��ت. كس��ب جواز حضور در رقابت هاي 
المپيك از ديگر موارد مهمي اس��ت كه بايد ديد 
فدراس��يون فوتبال چه برنامه اي براي موفقيت 
در آن براي شكس��تن طلس��مي چندين و چند 

س��اله دارد. انتخاب مهدوي كيا براي هدايت 
اميدهاي فوتبال اي��ران روزنه اميدي بود 

براي شكسته ش��دن اين طلسم اما از 
كيا هم مثل همه مربيان قبلي هيچ 
گونه حمايت اساسي و اصولي نشد، 
به طوري ك��ه او حتي قيد حضور در 

بازي هاي كش��ورهاي اس��لامي را هم 
زد؛ تصميم��ي كه ب��ا توجه به ع��دم همكاري 

باش��گاه ها، چاره ديگري نداش��ت اما دس��تيابي 
به موفقيت و كس��ب جواز حضور در المپيك و 
شكست اين طلسم نيازمند برنامه ريزي اصولي و 
حمايت هاي همه جانبه است و صدالبته يكي از 

مسئوليت هاي مهم و سنگيني كه بايد ديد 
تاج فكري براي آن دارد يا كمافي السابق 

به ش��عار در اين زمينه و بي توجهي به 
اجرايي شدن وعده داده شده چشم 
بر اهميت حماي��ت از اميدها براي 

حضور در المپيك مي بندد. 
برنامه ريزي و مهيا كردن ش��رايط و 

امكانات جهت موفقيت اميد در كسب جواز حضور در 

المپيك يكي ديگر از موارد مهمي است كه فدراسيون 
تاج بايد به آن بپردازد؛ مس��ئله اي كه موفقيت در آن 
مي تواند اندكي از اشتباهات فاحش تاج در گذشته را 
كمرنگ و حسن نيت او را ثابت كند. هر چند او حتي در 
شعارهاي تبليغاتي خود نيز اشاره اي به اين مهم نكرد 
و بايد ديد حال كه خرش از پل گذش��ته است فكري 

براي اين مقوله مهم مي كند يا نه؟
 بازگشتبهآسيا

حذف تيم هاي باشگاهي ايران از ليگ قهرمانان آسيا به 
دليل عدم دريافت مجوز حرفه اي و حرف هاي جسته و 
گريخته اي كه طي يكي دو ماه اخير در خصوص تعليق 
رقابت هاي ليگ برتر مطرح شده، از ديگر موارد حائز 
اهميتي است كه فدراسيون فوتبال و رئيس جديد آن 
بايد در بازگشت مجدد به ساختمان سياه رنگ خيابان 
سئول فكري براي آن بينديش��د؛ موضوع مهمي كه 
سال گذشته پرسپوليس و استقلال را يقه كرد و امسال 
و سال هاي آينده مي تواند ديگر تيم ها را به سرنوشت 
سرخابي هاي پايتخت دچار كند چراكه كمتر كسي 
است نداند ليگ برتر ايران به رقم يدك كشيدن عنوان 
حرفه اي طي 22س��ال گذشته، كوچك ترين بويي از 

حرفه اي بودن نبرده است؛ مسئله اي كه باشگاه هاي 
فوتبال ايران را نيز شامل مي شود. موضوعي كه طي 
س��ال هاي اخير ب��ا كدخدامنش��ي و دادن آمارهاي 
نادرس��ت به AFC حل و فصل مي ش��د اما اتفاقي 
كه سال گذش��ته رخ داد و باعث كنار گذاشته شدن 
پرسپوليس و استقلال از ليگ قهرمانان آسيا شد ثابت 
كرد راهكارهاي نخ نماش��ده ديگر جواب نمي دهد و 
حالا تاج موظف است با توجه به اطلاعات كاملي كه 
در اين زمينه دارد، فكري نيز براي مقوله كسب مجوز 
حرفه اي باشگاه هاي ايراني بكند، خصوصاً كه بعد از 
اتفاقات سال هاي اخير، ماه هاست كميته صدور مجوز 
حرفه اي ايران نيز به دليل مماشات با تيم هاي متخلف 

در اين زمينه، تعليق است!
 حقدستنيافتنيپخش

حق پخش تلويزيوني از ديگر مواردي اس��ت كه بايد 
ديد تاج برنامه و فكري براي پيش��برد آن دارد يا نه؟ 
برنده انتخابات هشتم ش��هريور ماه با توجه به تجربه 
حضور در رأس فدراس��يون فوتبال به خوبي با چم و 
خم اين مورد خاص آش��نايي دارد و خوب مي داند با 
وجود پافشاري صداوسيما بر مواضع خود، اين مهم تا 
چه اندازه مي تواند باعث حل و فصل مش��كلات مالي 
باشگاه هاي فوتبال شود و حداقل از تعداد پرونده هاي 
شكايت پرتعداد در فيفا كه منجر به صدور حكم عليه 
فوتبال ايران و تيم هاي باش��گاهي مي شود، بكاهد؛ 
مسئله اي كه حل و فصل آن مي تواند نگاه ها را به تاج تا 
حد زيادي تغيير دهد، اما بايد ديد اين مقوله مهم جزو 
برنامه هاي تاج كه كلامي از آن را در رقابت انتخاباتي 

خود بيان نكرد است يا... نه!

موارد مطرح ش��ده، تنها چند مورد خ��اص از موارد 
پرتعدادي است كه فدراس��يون تاج بايد طي دو سال 
آينده به آن بينديشد و گامي در راستاي آن بردارد، اما 
مهم ترين مسئله در اين مسير، مسائل مالي است كه 
نه تاج كه هر مدير و مس��ئول ديگري بعد از موفقيت 
در هر انتخاباتي ب��ه آن براي پيش��برد اهدافش نياز 
دارد و تجربه نش��ان داده بهانه خوبي هم است براي 
عدم موفقيتش در كاره��ا! اما ميرش��اد ماجدي بعد 
از شكس��ت در انتخابات به نكته مهمي اش��اره كرد. 
او بارها تأكيد كرد كه فدراس��يوني پرپ��ول را به تاج 
تحويل داده است، يعني اينكه او در آينده نمي تواند با 
دستاويز قرار دادن مشكلات مالي، براي ناكامي هاي 
احتمالي ه��اي خود بهانه اي بتراش��د، خصوصاً كه از 
سرپرست فدراسيون سؤال ش��د منظور او پول هاي 
ايران در فيفاس��ت كه ماج��دي با رد ك��ردن آن بار 
ديگر تأكيد كرد نه پول هاي فوتبال ايران در فيفا كه 
منظ��ورش پول هاي موجود در صندوق فدراس��يون 
فوتبال است؛ پول هاي قابل دس��ترس رئيس جديد 
كه مقدار آن هم كم نيست و اين را خوش شانسي تاج 
خواند كه برخلاف او، فدراسيوني را تحويل گرفته كه 
صندوقي پرپول دارد، اما بايد ديد اين پول ها مي تواند 
كار ت��اج را در آغاز كار راه بيندازد و از بار مش��كلات 
فدراسيون بكاهد يا تأثيري در روندي كه رئيس جديد 
و البته امتحان پس داده فدراس��يون فوتبال در پيش 

خواهد گرفت، ندارد. 
ت��اج، پرون��ده درخش��اني در رياس��ت قبل��ي خود 
بر فدراس��يون فوتبال ندارد و اي��ن مهم ترين دليل 
منتقدان ب��راي ردصلاحيت او و كنار گذاش��تنش از 
مس��ير انتخابات بود. با وجود اين اما او انتخاب شد و 
حالا تا دو سال آينده سكان رياست فدراسيون فوتبال 
را به دس��ت گرفته و بايد منتظ��ر بازخوردهاي تازه 
حضور مجدد او در فوتبال ب��ود و تصميماتي كه اين 
بار اتخاذ مي كند. در واقع بايد به او فرصت داد نشان 
دهد آيا همان تاج پرونده ويلموتس است يا رئيسي 
با ديدگاه و تفكرات متفاوت و بعد از آن به س��تايش 

عملكردش يا نقد آن پرداخت. 
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